
Hallgatói beszámoló

Német-Demény Kingának hívnak, kertészmérnök hallgató vagyok a Kertészeti és

Vidékfejlesztési Karon. A képzés 6. félévét az Azori-szigeteken, az Universidade dos Açores

egyetemen töltöttem az Erasmus+ program keretein belül. Az egyetemnek 4 kara van, én a

School of Agrarian and Environmental Sciences nevű karon, azon belül pedig agronómia

szakon tanultam.

Az Azori-szigetek Portugáliához tartozik és 9 szigetből áll. Én Terceira szigetén laktam közel

5 hónapig, ez a 3. legnagyobb sziget. Ezen belül pedig a fővárosban, Angra do Heroísmo-ban

laktam az egyetem kollégiumában, ami a város központjában helyezkedik el.

2023. február 22-én érkeztem a szigetre. Az oktatás 27-én kezdődött, így volt pár napom

előtte akklimatizálódni, megismerni a környéket. Az egyetem kb. 1,5 km-re található a

kollégiumtól, amit én általában sétálva tettem meg. A félév során tanultam

gyümölcstermesztésről, szőlőtermesztésről, illetve a gyümölcsök és zöldségek különböző

feldolgozási technikáiról. Voltunk üzemlátogatáson is ezeknek a keretein belül.

Az egyetemen belül nagyrészt tudtam az angollal boldogulni, viszont hasznos, ha tud az

ember portugálul. Kellett is változtatnom a felvett tárgyaimon amiatt, hogy volt olyan oktató,

aki nem tudott angolul órát tartani.

Volt több program is szervezve az Erasmusos diákoknak, rögtön az első héten részt vehettünk

egy “welcome” ebéden, amire az Erasmus iroda hívott meg bennünket, és ahol össze

ismerkedhettek az újonnan érkezett diákok.

A koordinátor nagyon kedves és segítőkész volt végig. Ez egyébként mindenkire igaz volt, a

portugál emberek nagyon barátságosak.

Szabadidőmben sokat kirándultam, túráztam, fürödtem az óceánban (bár nem volt túl meleg

sosem), illetve az összes szigetre ellátogattam. Mind csodálatos egytől-egyig, abszolút a

természet uralkodik rajtuk. A táj mindenhol csupa zöld és tele van virágokkal szinte egész

évben, ami nekem dísznövény szakirányon tanulva különösen tetszett. A legjellemzőbb a

hortenzia, ami bár invazív növény, elképesztő látványt nyújt. A hőmérséklet viszonylag

állandó, nincsenek nagy hőingadozások, viszont az időjárás kiszámíthatatlan, sokszor esik az

eső, néha csak pár percig, utána ismét ragyogóan süt a nap. Ebből és az óceán közelségéből

adódóan mindig magas a páratartalom.

Néha csak a város utcáin sétálgattam, ami önmagában is gyönyörű, nem véletlen az

UNESCO világörökség része. Alaposan felfedeztem magamnak a portugál konyhát, illetve

magának az Azori-szigeteknek is vannak saját, csak a szigetekre jellemző ételeik, amiket



előszeretettel fogyasztottam.

Volt sok közös programom más Erasmus diákokkal is. A rengeteg velük töltött időnek

köszönhetően sokat fejlődött az angol nyelvtudásom.

Összességében nagyon örülök, hogy volt erre lehetőségem, örök emlék marad.




